Galatians- Set Free to Live

迦拉達書- 自由地生活
Session 4- Galatians 3:1-12 The Righteous Shall Live By Faith
第四課–迦拉達書三章一至十二 ​​— 成義是由於信德
The Spirit's Testimony (Read Galatians 3:1-5)

聖神的作證
1. See that in verses 1 and 3, Paul calls the Galatians "foolish" ("stupid" or "senseless" in other translations). This could look like name-calling, but, in fact, Moses also once called God's people the same names. Read Deuteronomy 32:1-6, which is part of a long speech Moses gave to the Israelites before his death. Why do you think Paul uses these words in addressing the Galatians?

看第一及第三節，保祿稱迦拉達人“無知”「“愚昧”或“無常識”」。這話看似在辱罵，但事實上，梅瑟也一度稱那些被稱為天主的子民相同的名稱。讀申命記32：1-6，這是一篇在梅瑟去世之前給了以色列人詳盡講話的其中一部分。你認為，為什麼保祿使用這些言詞針對迦拉逹人？
2. How does Paul use the presence of the Holy Spirit in the Galatians' lives (vss. 2-3) as the first bit of evidence that justification comes through faith and not by works of the Law?'
保祿如何以聖神臨在迦拉達人生活中(二至三節)，作為因信成義而非遵行法律的首要證據？
3. Miracles often have accompanied the spread of the gospel, from apostolic times to our own. Quite possibly, many miracles of healing, deliverance, and spiritual gifts were given by the Holy Spirit when the Galatians first believed the gospel. What should that tell them about the need for "works of the law," such as circumcision, for justification? (See vss. 4-5)
由宗徒時代到現在，福傳中往往伴隨著一些奇蹟。當迦拉達人初信福音時聖神賜與他們一些可能是奇蹟的治癒、解救及神恩。這告訢他們什麼有關成義是否需要依恃遵行法律如割損禮？請看四至五節
The Promise of Blessing (Read Genesis 12:1-9)
祝福的許諾
4. As Paul begins to answer his own question from verse 5, he turns to Abraham, the father of the Jews, as another witness that justification comes through faith (recall vss. 6-9).
正如保祿在第五節中回答了自已的問題，他轉向了另一個因信成義的見證，猷太人之父亞巴郎。回顧六至九節。
a. Describe the promise God gave to Abram in Genesis 12:1-3. (His name will later be changed.)
描述創世紀十二章一至三節中天主對亞巴郎的許諾。之後他更換了名字。
b. Does Abram have to do anything to earn this promise?
亞巴郞做了什麼才賺取到這個許諾？
5. How will Abram actually receive the promise? Are there any curses attached to it?
亞巴郎如何實際的得到這許諾？有否任可附加的詛咒？
Abram Believes God (Read Genesis 15:1-6)
亞巴郎相信天主
6. a. By Genesis 15, about ten years have passed. What is Abram struggling with?

創世紀十五章，約十多年過去了。亞巴郎有什麼掙扎？
b. How does God respond to that struggle (vs. 4)?
天主如何回應這掙扎？
c. Re-read verses 1-6. How do you think hearing God's promise while gazing up at the stars might have impacted Abram's ability to believe it?
重溫一至六節。你認為觀看天上的星星，又同時聽到天主的應許，怎能影響亞巴郎相信這應許？
7. Verse 6 tells us that God "reckoned" (counted) Abram's belief in his promise as righteousness. In other words, the trust that Abram placed in God made him pleasing in God's sight. In the future, circumcision would mark entry into God's family and blessing. At this time in his life, however, Abram was not circumcised. (That happened later in his story; see Genesis 17.9-27) What can we conclude about the relationship between righteousness (being pleasing to God) and circumcision?
第 六 節告訴我們天主以亞巴郎相信了上主的許諾，就以此"算為"（判定）他的正義。換句話說，在天主的眼中，亞巴郎對上主的信德是祂所喜悅的。在日後 ，割禮成為了加入天主家庭及祝福的託號。在當時亞巴郎並未執行割損。「而這割損禮將於後期才發生；參閱創十七章九至二十七節。」有關公義（即天主所喜悅的）和割禮之間的關係，我們可以得出什麼結論？
Sons of Abraham by Faith (Read Galatians 3:6-9)
具有信德的人，纔是亞巴郎的子孫
8. We return to Galatians, where it seems that Gentile converts are being pressured to become "true children" of Abraham by submitting to circumcision. According to Paul, who are the true "sons of Abraham" and how are they blessed (vss. 7-8)?
回到迦拉達書，在那裡皈依的外邦人被廹接受割禮纔是亞巴郎的子孫。根據保祿，誰是亞巴郎的子孫，他們是如何蒙福？(七至八節)
9. Catechism Connection: Read Catechism 706. How are we blessed or justified even today through Abraham and his descendants?
連接到教理：讀教理 706，我們如何通過亞巴郎和他的後裔而蒙受祝福或成義？
The Law Brings a Curse (Read Galatians 3:10-12)
法律帶來了咒罵
10. Note what Paul says in verse 10 about those who do not obey every aspect of the Law. Here Paul quotes from Deuteronomy 27:26 (to get the context, read 27:9-28:14). According to Paul, what is the big problem facing anyone who expects to be justified by keeping the Law?'
注意保祿在第十節所提及對那些遵從法律的人。這裡保祿引用了申命記27:26（獲得的背景下，閱讀27：9-28：14）。根據保祿，那些希望依循遵行法律而義的要面臨什麼大問題？
11. In verses 11-12, Paul sets up a contrast using two Old Testament passages. First he uses Habakkuk 2:4 to show that God has always counted as righteous those who keep the faith, trusting his goodness no matter what. "But the law does not rest on faith," he adds, quoting from Leviticus 18:5 to show that to live by the Law, one must obey it.

If no one can actually keep all the Law, and if those who please God are those who live by faith in him, not depending on "works of the law," what is the natural question about God's covenant with Israel through Moses that arises at this point in the discussion of justification?
在11-12節，保祿利用兩段舊約經文作對比。首先，他以哈巴谷2：4來顯示，對那些一直持守信德的，天主認為是正義的人，無論他們怎樣都應為他是善良的。 “但是法律並非以信德為本，” 保祿補充說，並引用從肋未記18：5來顯示，我們若根據法律而生活，便必須服從法律。
如果沒有人可以真正遵行所有的法律，又如果天主所喜悅的是那些以信德生活而不是按法律生活的人，那麼現在談論到成義時，關於天主通過梅瑟與以色列人的立約，順理成章地帶出了甚麼問題呢？
